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s lovo s tarostky —

 Vážení spoluobčané, leden se pomalu blíží 
ke svému závěru, ale výraznější sněhová 
pokrývka zatím nepřišla. Opočno se občas 
zahalí do mrazivého dne, mráz se usadí na 
větvích stromů a na malou chvilku máme 
pocit, že k nám zima přišla. Ostatně z va-
šich krásných fotografií je vidět, že i vy 

máte rádi půvabná místa v Opočně. Moc děkujeme za tyto fo-
tografie, které posíláte. 
 Podle vašich dotazů, které od vás přicházejí, případně je ře-
ším s vámi na ulici, je jasné, že máte zájem o nové věci, které se 
dějí kolem nás. 
 Sami vidíte, že areál nemocnice začíná být hezčí. Fasáda na 
domě pro seniory je již hotová, pozvolna se připravuje zázemí 
a rampy před budovou. Velice se těším i na úpravu prostran-
ství, výsadbu keřů a umístění laviček. Pro seniory připravíme 
společně s Dobruškou a Královéhradeckým krajem hezké zá-
zemí pro odpočinek. 
 Hromadí se mi i vaše dotazy ohledně rozhodnutí kraje spo-
jené s bývalou zemědělskou školou v Opočně. Jedním z důvo-
dů, proč kraj již se střední školou v Opočně nepočítá, je i fakt, 

že se žáci nehlásí na učební obory, které škola měla pro své uči-
liště vyčleněné. Kam nám zmizeli kominíci, pokrývači, klem-
píři, ale i prodavači a cukráři? Kdo nám v rodinném domku 
dá do pořádku střechu, kdo nám provede revizi komínů? Za 
nějaký čas bude velmi těžké s výše uvedenou realitou počítat. 
Tento areál je veliký a je potřeba zvážit, zda město Opočno je 
schopné využít areál celý, nebo jen najít potenciál v některých 
částech areálu. 
 Z médií jste se již všichni dozvěděli, že kraj získal finanční 
prostředky na dostavbu druhé etapy obchvatu Opočna. Tato 
zpráva nás všechny potěšila. Kraj připravuje rozjezd této eta-
py na únor. Hned, jak počasí dovolí, práce se rozjedou. Stavba 
bude složitá, dojde k přemostění a vybudování stěny, která za-
jistí zpevnění hran valu. O průběhu stavby vám budeme rádi 
dávat zprávy.
 A co se týče epidemie – stále jsme se bohužel nezbavili rou-
šek a celá situace asi ještě chvilku potrvá. Ale jak je vidět ze 
všech statistik, které se v důsledku covidu vytvářejí, tak cel-
ková situace v Opočně je velmi dobrá. Chci vás touto cestou 
vybídnout, buďte na sebe prosím opatrní, a pokud je potřeba, 
používejte nadále dezinfekční prostředky a ochranné pomůc-
ky, ať se co nejvíce chráníte. 
  Šárka Škrabalová, starostka města Opočna

Opočenští tři králové letos v Opočně, Čánce a Dobříkovci vykoledovali 81.968 korun! Na celém Dobrušsku výtěžek činil 774.473 Kč. Všem dětem 
i vedoucím patří velký dík. Dárcům pak rádi tlumočíme velké poděkování od Farní charity Dobruška.  foto: Alena Hofmanová



zprávy nejen z  radnice —

k r a j  z a h á j í  s t a v b u  d r u h é 
č á s t i  o b c h v a t u  o p o č n a

Výstavba druhé etapy přeložky silnice II/298, jíž se dokončí 
obchvat města Opočna, by měla začít nejpozději v únoru. 
Zakázku v hodnotě téměř 219 milionů korun vysoutěžily 
společnosti M-SILNICE a EUROVIA. Stavba má trvat tři 
roky a propojí první část obchvatu od kruhové křižovatky 
u Jordánku s výpadovkou na Třebechovice pod Orebem 
a Hradec Králové.

Po dokončení druhé etapy obchvatu se tranzitní doprava vyhne 
také ulici Na Olivě. foto: archiv Královéhradeckého kraje

 Stavba je nezbytná vzhledem k dopravní situaci ve městě. 
„Již tak velké dopravní zatížení města ještě vzroste po dalším 
rozšíření průmyslové zóny Solnice-Kvasiny. Přeložka je vý-
znamná vzhledem k dopravnímu napojení na nově dokonče-
nou dálnici D11 do Jaroměře a také jako přístupová komunika-
ce do Orlických hor,“ říká hejtman Martin Červíček.
 Délka úseku je půl druhého kilometru. Je tedy kratší než 
zprovozněná část, ale po technické i finanční stránce mnohem 
náročnější.
 „Nová komunikace musí překlenout údolí Zlatého potoka, 
a proto musí být vedena po mostním objektu. Stavba se na-
víc musí vypořádat se ztíženými geologickými podmínkami 
údolní nivy. Je také nezbytné vystavět opěrné zdi,“ vysvětluje 
první náměstek hejtmana Pavel Bulíček, odpovědný za oblast 
investic.
 Součástí stavby budou přeložky účelových komunikací, ka-
nalizačních a vodovodních přípojek a veřejného osvětlení. Vy-
žádá si úpravu meliorací a následnou rekultivaci okolí. Vznik-
nou také nové chodníky a nové nasvícení kruhové křižovatky.
 Dobrou zprávou pro motoristy je, že většina stavebních pra-
cí bude probíhat bez dopadu na silniční provoz. Omezení si vy-
žádá pouze závěrečné napojení na stávající silniční síť.
 První dvoukilometrová část obchvatu Opočna za zhruba 
150 milionů korun byla dokončena v létě roku 2020. Stavba 
začala v březnu roku 2019.
 Přípravu, administraci a realizaci této akce zajišťuje odděle-
ní průmyslových zón Centra investic, rozvoje a inovací (CIRI). 
Stavba bude financována prostřednictvím Státního fondu do-
pravní infrastruktury (SFDI).
 Zdroj: tisková zpráva Královéhradeckého kraje

 „ z e m ě d ě l k a“  k o n č í ,  r o z h o d l i 
k r a j š t í  r a d n í .  v ý u k a  s e  p ř e s u n e 

d o  n o v é h o  m ě s ta  n a d  m e t u j í

Radní Královéhradeckého kraje schválili v lednu strategické 
záměry v oblasti školství. Jejich součástí je i ukončení výuky  
v areálu střední školy v Opočně od školního roku 2023/24. Vý-
uka oborů se přesune do Nového Města nad Metují. 
 Vedení Opočna nyní jedná se zástupci Královéhradeckého 
kraje o budoucím využití areálu školy. (red)

v  l e t o š n í m  r o c e  p l a t í  
p o v i n n o s t  o z n a č i t  n á d o b y 

n a  o d p a d  z n á m k o u

Město Opočno upozorňuje občany na povinnost označit svoje 
popelnice a kontejnery na směsný komunální odpad známkami 
na rok 2022. Důvodem tohoto opatření je potřebná evidence 
svážených nádob a jejich počtu. Nádoby je třeba mít označené 
známkami nejpozději do konce května, v termínu pro zaplacení 
místního poplatku. 
 Známky jsou k vyzvednutí na Městském úřadě v Opočně, 
v prostoru informačního centra, kde se poplatek vybírá. Větší 
popelnice (240 l) je třeba označit dvěma známkami. Kontejnery 
u bytových domů mají speciální známky. 
 Místní poplatek na rok 2022 činí 750 Kč za osobu a rok a je tře-
ba ho uhradit včas a v plné výši nejpozději do 31. 5. 2022. Osvo-
bození a úlevy od poplatku zůstávají beze změny. 
 Prioritou v nakládání s odpady zůstává jejich třídění. Společ-
ně bychom se měli snažit odpady v co největší míře třídit a ma-
ximálně využívat odpadové nádoby k tomu určené – barevné 
kontejnery a popelnice na separovaný odpad v ulicích města. 
 Bc. Jaroslav Koudelka,  
 vedoucí oddělení životního prostředí MěÚ Opočno

n a  ú n o r o v é m  z a s e d á n í  
b u d o u  z a s t u p i t e l é  j e d n a t 

o  r o z p o č t u

Město Opočno vás zve na 20. zasedání Zastupitelstva města 
Opočna, které proběhne v pondělí 28. února od 18 hodin v Ko-
dymově národním domě. Hlavním bodem programu bude pro-
jednání návrhu rozpočtu města na rok 2022.
 Zasedání bude možné sledovat i formou on-line přenosu. 
Odkaz na přenos bude zveřejněn před zahájením na webových 
stránkách města www.opocno.cz.  (red)

m ě s t o  h l e d á  n á j e m c e  
p r o d e j n y  v  č á n c e

Město Opočno nabízí k pronájmu budovu prodejny v Čánce. Měs-
to je připraveno s případným zájemcem hledat přijatelné podmín-
ky nájmu a dle domluvy provést nezbytné úpravy interiéru.  
 Záměr na pronájem je zveřejněn na úřední desce města Opoč-
na. Bližší informace vám podá odbor majetku a rozvoje města 
Opočna na telefonním čísle 494 669 635 nebo na e-mailu lisko-
va@mu.opocno.cz.  Innes Lišková,
 referentka odboru majetku a rozvoje města MěÚ Opočno
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o p o č n o  n a b í z í  k  p r o d e j i 

d v a  b y t y  v  d o b r u š s k é  u l i c i

Město Opočno prodává 2 byty v bytovém domě v Dobrušské ul. 
čp. 622–623:

 − Bytovou jednotku č. 623/8 o velikosti podlahové plochy 41,6 m2, 
členění 1+1, ve 2. NP. Minimální kupní cena činí 1.550.000 Kč.   

 − Bytovou jednotku č. 623/9 o velikosti podlahové plochy 48,4 m2, 
členění 2+1, ve 3. NP. Minimální kupní cena činí 1.800.000 Kč.

 Záměry na prodej jsou zveřejněny na úřední desce města Opočna.
 Bližší informace vám podá odbor majetku a rozvoje města 
Opočna na tel. č. 494 669 635 nebo 494 669 637, příp. na e-mailu 
mudrochova@mu.opocno.cz.  Jana Mudrochová, DiS.,
 vedoucí odboru majetku a rozvoje města MěÚ Opočno

v  n o v ý c h  j í z d n í c h  ř á d e c h 
d o š l o  k  ú p r a v ě

Od 10. ledna došlo k úpravě jízdního řádu linky 263 Dobruška 
– Opočno/Pohoří – České Meziříčí – Velká Jesenice – Česká 
Skalice. Na lince vznikl nový spoj v 9:38 z Opočna, žel. st., do 
Dobrušky, jako přípoj od vlaku Sp 1880 od Chocně. Odpolední 
spoj s odjezdem v 15:45 z Opočna, žel. st., do Dobrušky byl uspí-
šen v celé trase o 7 minut (v Opočně od žel. st. v 15:38). (red)

v  č á n c e  F i n i š u j í  p r á c e  

n a  ú p r a v ě  k o r y t a  p o t o k a

 
Na návsi v Čánce se dokončují práce na úpravách Dobříkovec-
kého potoka. Povodí Labe ve spolupráci s Technickými služ-
bami města Opočna odstranili starou požární nádrž a upravili 
jeho koryto. Úpravou se zlepší průtočnost potoka a jeho údržba  
i vzhled návsi. (red)

v z n i k a j í c í  d o m ov  p r o  s e n i o ry  
n a b í z í  n ov é  p r ac ov n í  p ř í l e ž i to s t i

Chcete se podílet na kvalitní péči o seniory v Opočně? Pro 
nově budovaný Domov Rudolf v areálu opočenské nemocnice 
i pro stávající Domov Jitřenka hledáme nové pracovníky. 

V areálu nově vznikajícího domu už probíhají i práce na úpravách   
venkovního prostoru.  foto: Mgr. Renáta Černá

Hledáme pracovníky na tyto pozice
– pečovatelka

– zdravotní sestra
– uklízečka

 Požadujeme splnění těchto obecných požadavků:  morální 
a trestní bezúhonnost; zdravotní způsobilost; ochota vzdělávat 
se; empatie, laskavost a přívětivý přístup ke klientům; praco-
vitost, schopnost samostatné práce a smysl pro pořádek a čis-
totu, schopnost organizovat si a vidět práci;  komunikativnost 
a schopnost týmové práce;  snaha a schopnost vytvářet pro kli-
enty atmosféru přátelského, klidného a domácího prostředí, ve 
kterém se klienti budou cítit bezpečně.
 Nástup na uvedené pozice v měsících červen–říjen 2022.  
 Bližší informace o jednotlivých pracovních místech a pod-
mínkách výběrového řízení získáte na telefonním čísle 790 831 
675 nebo na e-mailu sos@opocno.cz. 
 Aktuální nabídku pracovních pozic najdete na webu www.
ssm-opocno.cz a na facebooku Domov F. A. Skuherského.
  Těšíme se na spolupráci s vámi! Mgr. Kamila Vilímková, 
 ředitelka Sociálních služeb města Opočna

prosincové  z á sahy jednotk y  sboru 
dobrovolných ha sičů o po čno

 − 19. 12. 2021 – 16:48 – požár, Opočno. Hasiči vyjeli k požáru 
kuchyně rodinného domu. Plamenné hoření již nebylo při 
příjezdu jednotek viditelné. Zakouřené prostory hasiči odvě-
trali a zkontrolovali místo pomocí termokamery. Spolupráce 
s HZS Dobruška a PČR.

 − 19. 12. 2021 – 19:20 – požár, Opočno. Požár sazí v komíně ro-
dinného domu. Hasiči saze srazili a komínové těleso zkontro-
lovali. Spolupráce s HZS Dobruška a PČR.

 − 21. 12. 2021 – 22:02 – planý poplach, Dobruška. Hasiči ze tří  
jednotek vyjeli k požáru signalizovanému čidlem v prodejně 
Lidl, událost se nepotvrdila. Spolupráce s HZS Dobruška, 
JSDH Dobruška a PČR.
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 − 22. 12. 2021 – 2:14 – planý poplach, Dobruška. Opakované se-
pnutí čidla požární signalizace v prodejně. Jednotka Opočno 
byla cestou k zásahu odvolána zpět na základnu.

 − 26. 12. 2021 – 0:04 – technická pomoc, České Meziříčí. Jed-
notka vyjela s AED na žádost ZZS k náhlé zástavě oběhu. Spo-
lupráce s ZZS KHK.

 Jednotka Sboru dobrovolných hasičů Opočno
 

ro k  2 021  s  o p o č e n s ko u  j e d n ot ko u 
s b o ru  d o b rovo ln ýc h  h a s i čů

Jednotka Sboru dobrovolných hasičů města Opočno je zařazena 
do kategorie JPO II, tzn. že je připravena v minimálním počtu  
1 velitel a 3 hasiči vyjet do 5 minut od vyhlášení poplachu k mi-
mořádné události v kteroukoliv denní dobu. Aby toto bylo mož-
né, drží vždy minimálně 4 členové jednotky pohotovosti – za celý 
rok celkem 36.588 hodin! Ke konci roku 2021 bylo v jednotce 25 
členů – 6 velitelů, 6 strojníků a 13 hasičů. 19 členů jednotky mělo 
odbornou způsobilost nositelů dýchací techniky a 8 pro obslu-
hu motorových pil. Dále je 8 členů proškoleno na vyprošťování 
zraněných osob z havarovaných vozidel a ze základů zdravotnic-
kých znalostí. Celá jednotka prošla kurzem první pomoci za po-
užití automatického externího defibrilátoru (AED). 

Graf přehledně ukazuje četnost a typ zásahů opočenské jednotky  
v roce 2021. zdroj: JSDH Opočno

 V roce 2021 jednotka sboru dobrovolných hasičů v Opočně 
vyjela celkem k 57 událostem, tj. přibližně jednou týdně. Nejvíce 
událostí (19) bylo typu „technická pomoc“. Mezi ně kromě od-
straňování následků živelných pohrom v podobě likvidace popa-
daných stromů patří i zásahy u osob s náhlou zástavou oběhu, kde 
se předpokládá využití AED. K takovým byla dispečinkem zdra-
votnické záchranné služby jednotka povolána 4×. Další velkou 
skupinou jsou dopravní nehody, u kterých jednotka zasahovala 
v 17 případech. 12× pak vyjela k požárům. Ve zbylých 9 případech 
se jednalo o plané poplachy, pomoc při transportu pacienta do sa-
nitního vozu nebo únik ropných látek, případně plynu. V jednom 
případě pak jednotka zasahovala u mimořádné události typu „epi-
demie“, kdy se s dalšími 37 jednotkami z celého kraje podílela na 
likvidaci velkochovu drůbeže v Kosičkách, u kterého se potvrdila 
nákaza ptačí chřipkou. Zásahy trvaly celkem 59 hodin a 8minut, 
tzn. 1 hodinu a 2 minuty v průměru na jeden.
 K zásahům vyjeli hasiči celkem 53× cisternovou automobi-
lovou stříkačkou a 8× dopravním automobilem. Ve 4 případech 
tak zasahovali s 2 automobily současně. Zásahů se zúčastnilo 

celkem 324 hasičů, tj. v průměru 5,68 hasiče na jeden zásah, 
a odpracovali při nich celkem 356 hodin a 20 minut. Dalších 105 
hasičů (v průměru 1,84 na jeden zásah) zůstalo vždy v hasičské 
zbrojnici jako záloha. Nejčastěji zasahovali hasiči v měsících 
červen a červenec, a to vždy 8×, oproti tomu v dubnu pak pouze 
jednou. Z pohledu dnů v týdnu bylo nejvíce událostí v sobotu – 
13, a nejméně v pátek – 4. 
 Jednotka Sboru dobrovolných hasičů Opočno

k  m o ž n o s t e m  p o m o c i  
v  s o u v i s l o s t i  s  n á r ů s t e m 

c e n  e n e r g i í

V případech týkajících se nepřiměřeně vysokých nedoplatků 
za energie je možné Úřad práce ČR požádat o speciální „MOP 
– vyúčtování DPI“.  Jedná se o jednorázovou dávku ze systému 
hmotné nouze pro vážnou mimořádnou událost. 
 Zde je ale podmínkou, že žadatel už přešel z režimu dodavate-
le poslední instance (DPI) ke standardnímu režimu jiného doda-
vatele, a to nejpozději do 31. 12. 2021, a zároveň již od DPI obdr-
žel vyúčtování uhrazených záloh. To doloží společně se žádostí, 
kterou je možné podat na kterémkoli kontaktním pracovišti ÚP 
ČR – dle místa skutečného pobytu člověka.
 Při uzavírání nových smluv ÚP doporučuje s novým dodava-
telem otevřeně komunikovat, sdělovat pravdivé údaje, neuzaví-
rat smlouvy na částky přesahující finanční možnosti spotřebite-
le.  ÚP upozorňuje, že MOP není možné poskytnout na úhradu 
záloh – na plyn ani elektřinu!
 Bližší informace k přechodu z režimu DPI do standardního 
režimu jiného dodavatele lze nalézt na webových stránkách 
Energetického regulačního úřadu (ERÚ) www.eru.cz/cs/-/in-
formace-pro-zakazniky-dodavatelu-kteri-ukoncili-nebo-ukon-
cuji-cinnost. 
 ERÚ provozuje poradensko-informační službu. Občané mo-
hou k ERÚ podávat různé podněty k přezkoumání, žádosti, 
stížnosti či získat informace, jak v určitých situacích postupo-
vat, nejedná se ale o právně závazná rozhodnutí. ERÚ například 
nemůže rozhodnout o povinnosti uznat reklamaci jako opráv-
něnou, o porušení smlouvy nebo nařídit dodavateli elektřiny či 
plynu neuplatnění či vrácení smluvní sankce.
 Požádat o „klasickou“ MOP člověk může v případě, kdy ža-
datel objektivně nemá dostatek prostředků na pokrytí nákladů 
spojených s výdajem a jeho příjmové, sociální a majetkové po-
měry mu neumožní tuto situaci překonat vlastními silami – což 
může být například případ, kdy člověku po zaplacení stanove-
ných záloh na energie chybí peníze na zajištění výživy a ostat-
ních základních životních potřeb. I v tomto případě se jedná 
o jednorázovou finanční výpomoc.
 Na druhé straně existují opakované nepojistné sociální dáv-
ky, které lidem mají pomoci s úhradou nákladů na bydlení v del-
ším časovém horizontu. Mezi ně patří příspěvek na bydlení (ze 
systému státní sociální podpory), u něhož momentálně probíhá 
proces legislativních úprav, jehož cílem je rozšíření okruhu pří-
jemců; eventuálně doplatek na bydlení (ze systému hmotné nou-
ze).  Tyto dávky by mohly pomoci občanům, kterým po změně 
dodavatele energií výrazně vzrostou náklady na bydlení a nema-
jí dostatek finančních prostředků na úhradu základních potřeb 
z vlastních zdrojů.
 Každá žádost je posuzována individuálně, s ohledem na cel-
kovou situaci žadatele. Bližší informace naleznete na stránkách 
www.uradprace.cz/web/cz/aktuality.   
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Od sousedů – provoz kontaktních míst občanského 
poradenského střediska

Nejbližší termín, kdy občanská poradkyně přijede z Náchoda 
do Dobrušky na adresu Solnická 777 (objekt hotelu Dobruška, 
přízemí, vpravo od schodů), vychází na pátek 18. 2. 2022.  Další 
kontaktní místo existuje v Kostelci nad Orlicí a nachází se na ad-
rese Příkopy 530. Organizace plánuje poradnu nově otevřít do-
konce 2x do měsíce, každý sudý pátek v měsíci, 9:00–15:00 hod. 
Pro rok 2022 vycházejí tyto termíny: 11. 2., 25. 2., 11. 3., 25. 3., 
8. 4., 22. 4., 6. 5. , 20. 5., 3. 6.,17. 6., 1. 7., 15. 7., 29. 7.,12. 8., 26. 
8., 9. 9., 23. 9., 7. 10., 21. 10., 4. 11., 18. 11., 2. 12., 16. 12. 2022. 
 Objednávání konzultací na obě místa zůstává stejné, od pon-
dělí do čtvrtka v čase 9:00 – 15:00 hod., přes číslo náchodské 
poradny 734 370 960.
 Více informací naleznete na www.ops.cz/o-nas/kontakty.
  Bc. Stanislava Rydygrová, 
 oddělení sociálních věcí MěÚ Opočno

p o d t r ž e n o ,  s e č t e n o .  
t ř í k r á l o vá  s b í r k a  n a  d o b r u š s k u 

v y n e s l a  7 74 . 4 7 3  k č

Koledníci opět po dvou letech přinášeli do vašich domovů štěstí, 
zdraví, dlouhá léta, a především požehnání do roku 2022. Na-
vzdory viru. Bohužel ne do všech domovů. Museli jsme koledovat 
především venku, v rodinných domech a omezeně v činžovních 
domech tak, abychom co nejvíce dodrželi bezpečnou vzdálenost 
dětí a dárců. Omlouváme se všem, kteří čekali marně.
 Celá akce probíhala už od začátku roku třemi způsoby. Jednak 
on-line přispíváním na www.trikralovasbirka.cz, za druhé do 
statických pokladen a pak nejdůležitějším způsobem, tj. kole-
dováním dětí. Osobní setkávání je jedním z nejdůležitějších mo-
mentů sbírky. Proto jsme se snažili dárce nepřipravit o zážitek 
z koledy.
 Přinesli přání zdraví a požehnání pro celý rok. Přání psané 
nad dveře K+M+B znamená Bůh chraň tento dům, žehnej tomu-
to domu.
 Celkem bylo v našem území zapečetěno 160 pokladniček, 
z toho 44 statických, které byly rozmístěny od začátku roku na 
vybraných veřejných místech, jako jsou obecní úřady, kostely 
a obchody. Hlavní koledovací den dětí byl 8. ledna. Oproti loň-
skému lednu, kdy nám opatření nedovolila vůbec vyjít, jsme letos 
vyslali do terénu celkem 116 skupin.
 Jen pro zajímavost připomenu dvě čísla. V roce 2020 se cel-
kem vykoledovalo rekordních 802.000 Kč, loni v r. 2021 se online 
a statickými pokladničkami posbíralo celkem 354 tis. Kč. Letošní 
sbírka se výsledkem 774 tis. Kč velmi přiblížila roku 2020, což je 
krásný výsledek a dobrá zpráva o nás všech.
 Peníze z TKS jsou používány na sociální službu osobní asis-
tence, na další pomůcky do charitní půjčovny a přímou pomoc 
lidem v tísni. Nakoupili jsme další kyslíkové koncentrátory, po 
kterých je pořád velká poptávka, polohovací postele a část peněz 
pomohla pořídit jedno charitní auto.
 Děkujeme vám za to, jakým způsobem koledníky přijímáte 
ve svých domovech, děkuji všem dárcům, dětem a jejich rodi-
čům, vedoucím skupinek, pánům farářům za požehnání nejen 
v Dobrušce, ale všude v okolí, městským a obecním úřadům, sta-
rostkám a starostům patří dík za administrativní dohled nad prů-
během sbírky. Moc děkujeme také obchodům, lékárnám, ban-
kám a všem místům, kde nám dovolili umístit statické pokladny. 
 Velký dík patří oldskautům, kteří vymysleli a vyrobili 30 kusů 

unikátních stohovatelných dřevěných stojanů na statické po-
kladničky, které byly umístěny v Dobrušce, v Opočně a v Týništi.
 Naše společné dílo se podařilo díky úsilí nás všech. Děkuji, že 
nám pomáháte pomáhat.
 Přeji vám všem hodně zdraví, optimismu a vzájemné lásky. 
 Ing. Jana Poláčková, ředitelka Farní charity Dobruška

Výtěžek Tříkrálové sbírky 2022 

Dobruška včetně Křovic, Pulic, Domašína,  
Mělčan, Chábor, Běstvin a Dolů

148.913 Kč

Val, Provoz 7.810 Kč

Chlístov 0 Kč

Opočno včetně Čánky a Dobříkovce 81.968 Kč

Pohoří 26.549 Kč

Semechnice 20.056 Kč

Mokré 8.229 Kč

Trnov, Houdkovice, Záhornice 34.993 Kč

Bílý Újezd, Roudné, Hroška, Masty 34.742 Kč

Podbřezí, Lhota u Dobrušky 39.598 Kč

Přepychy 28.661 Kč

Očelice, Městec nad Dědinou 15.083 Kč

Dobré, Kamenice, Rovné, Hlinné, 
Spáleniště, Chmeliště

42.107 Kč

Bystré v Orlických horách 24.018 Kč

Janov a Tis 11.210 Kč

Ohnišov, Zákraví 30.127 Kč

Sněžné 6.971 Kč

Sedloňov 16.553 Kč

Dobřany, Nedvězí 9.180 Kč

Bohdašín 7.125 Kč

Kounov, Šediviny 16.519 Kč

Bačetín, Sudín 22.075 Kč

Deštné v Orlických horách 23.074 Kč

Olešnice v Orlických horách 18.100 Kč

Týniště nad Orlicí 81.563 Kč

Lípa nad Orlicí 6.538 Kč

on-line (on line kasička, qr, vs) k 19. 1. 2022 12.711 Kč

celkem 774.473 Kč

Všem dárcům děkujeme a přejeme vše dobré v roce 2022! 
Farní charita Dobruška, www.dobruska.charita.cz 

c h c e š  s e  s t á t  p l a v č í k e m ? 
k o u p a l i š t ě  b r o u m a r  h l e d á 

p r á v ě  t e b e !

Opočenské koupaliště Broumar hledá plavčíky na sezónu 2022. 
V rámci spolupráce nabízí zajištění i úhradu potřebného kurzu. 
Zájemci mohou kontaktovat správkyni koupaliště Milenu Kábr-
tovou na telefonním čísle 725 796 345.  (red)
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z u b n í  p o h o t o v o s t

ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8:00–13:00

5. 2. MUDr. Hlavsová Lenka
Komenského 259, Kostelec nad Orlicí, 517 41, 494 323 958

6. 2. Bahník Dent, s.r.o. (MUDr. Miřejovská Dagmar)
Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí, 517 41, 494 323 152

12. 2. Petrák stomatologie, s.r.o. (MDDr. Petrák Tomáš)
Náměstí Dr. Lützowa 244, Vamberk, 517 54, 721 200 244

13. 2. Poliklinika Týniště nad Orlicí (MDDr. Podolská Jana)
Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí, 517 21, 494 371 110

19. 2. MUDr. Pokorná Jaroslava
Jiráskova 1389, Rychnov nad Kněžnou, 516 01, 494 515 697

20. 2. Můj zubař, s.r.o. (MUDr. Salamin Akram)
Kvasinská 129, Solnice, 602 152 873

26. 2. MDDr. Andělová Jana (MDDr. Seibertová Simona)
Jana Pitry 448, Opočno, 517 73, 799 545 112

27. 2. MUDr. Simona Sudová, s.r.o. 
Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí, 517 21, 494 371 031

5. 3. MDDr. Slouková Kamila
Jiráskova 1389, Rychnov nad Kněžnou, 516 01, 494 515 694

6. 3. MUDr. Skřičková Zdeňka
Jiráskova 1389, Rychnov nad Kněžnou, 516 01, 494 515 695

Aktualizovaný rozpis naleznete na úřední desce Městského 
úřadu Opočno a na www.opocno.cz.

 p o č a s í  –  p r o s i n e c  2 0 2 1

Průběh počasí v Opočně je sledován automatickou meteorologic-
kou stanicí v areálu Výzkumné stanice pěstování lesů (VÚLHM 
Strnady) s hodinovými termíny zápisu měření. Srážky jsou rov-
něž měřeny klasickým srážkoměrem (poloha stanice: nadmoř-
ská výška 268 m, SZŠ 50°16‘ 7.558“N, VZD 16°6‘30.534“E).

 V prosinci 2021 byl průměr naměřených teplot vzduchu 2 m 
nad terénem –0,2 ºC, což je pro tento měsíc teplota nedaleko 
dlouhodobého průměru pro období 2001 až 2021 (0,7 ºC). 
 Celkový srážkový úhrn v prosinci 2021 činil 76 mm a byl tak 
srážkově nejbohatším v období předchozích dvaceti let (za roky 
2001 až 2021 průměr srážek činil 31,5 mm). 
 Hodinový průběh teplot vzduchu a denní úhrny srážek ve sle-
dovaných časových termínech uvádí graf. Z průběhu výsledků 
měření teplot byly naměřeny nejnižší hodnoty 26. prosince, kdy 
hodnoty padaly pod –14 ºC.  Ing. Vratislav Balcar, CSc.
 Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti, v. v. i., 
 Výzkumná stanice Opočno

z jednání  rady —

Redakčně kráceno. Úplná znění usnesení naleznete na webo-
vých stránkách města Opočna www.opocno.cz.

Výběr z usnesení Rady města č. 79/2021

Rada města:
 − Schvaluje ceník nájmu a služeb spojených s nájmem hrobo-

vých míst. Tento ceník nahrazuje ceník ze dne 7. 12. 2016. 
Rada města schvaluje uzavření dodatku ke smlouvě na hro-
bové místo se všemi nájemci hrobových míst na hřbitově 
v Opočně.

 − Rada města Opočna rozhodla uzavřít smlouvu o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístě-
ní stavby č. 08 mezi městem Opočnem a společností ČEZ 
Distribuce, a.s., Děčín, jejímž předmětem je instalace kabe-
lového vedení nízkého napětí, vysokého napětí a zemního 
optického kabelu a rozvaděče NN SD922/NKW2 v obci 
Opočno s následující podmínkou: Město požaduje předláž-
dění chodníků v celé šíři po realizaci stavby a u místních ko-
munikací jejich uvedení do původního stavu. Vše musí být 
protokolárně předáno a převzato.

 − Souhlasí s trasou navrženého vedení nízkého napětí a vý-
stavbou nové rozvodné skříně na pozemku parc. č. 1660/1 
v obci Opočno dle předložených situací stavby za následují-
cích podmínek: výkopové práce pro novou trasu kabelu bu-
dou převážně prováděny v zeleném pásu vedle komunikace, 
po ukončení výkopových prací v zeleném pásu bude povrch 
zhutněn, rozprostřena ornice a dojde k osetí travním seme-
nem. V případě provádění výkopových prací v místní ko-
munikaci bude výkop na místní komunikaci řádně zhutněn 
a zapraven asfaltobetonem, případně zadlážděn. Záruka na 
všechny povrchy bude dva roky.

 − Souhlasí s uzavřením smlouvy o provedení uměleckého vy-
stoupení s Michaelou Dolinovou na divadelní představení 
Nejstarší řemeslo, které má být odehráno v Kodymově ná-
rodním domě 21. 10. 2022, a pověřuje paní starostku pod-
pisem smlouvy.

 − Rozhodla uzavřít smlouvu o poskytnutí dotace z dotač-
ního fondu Královéhradeckého kraje na realizaci projek-
tu „Obnova hydraulického vyprošťovacího zařízení pro 
JSDH Opočno“ mezi Královéhradeckým krajem a městem  
Opočnem.

 − Rozhodla nevyhovět žádosti České pošty, s.p., o slevu na ná-
jemném za pronajaté prostory na adrese Kupkovo nám. 247, 
Opočno za období 1. 5.–31. 12. 2021 a požaduje nájemné 
v plné výši. V zájmu města je, aby prostor v přízemí budovy 
městského úřadu byl co možná nejdříve využíván pro účely 
České pošty, s.p.

 − Souhlasí s podáním žádosti o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Královehradeckého kraje z programu „Podpora činnosti tu-
ristických informačních center“.

 − Souhlasí s přímým zadáním zakázky „Zimní stadion Opoč-
no – modernizace osvětlení ledové plochy“ společnosti 
Technické služby města Opočna, s.r.o., a pověřuje místosta-
rostu města k podpisu smlouvy o dílo.

 − Souhlasí s podáním žádosti o dotaci na projektovou doku-
mentaci na vybudování nového rybníku v lokalitě Vodětín. 
Pracovní název rybníku je Vodětínský rybník.
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 Výběr z usnesení Rady města č. 80/2021

Rada města:
 − Rozhodla uzavřít pachtovní smlouvu o zemědělském pachtu 

pozemků v k.ú. Opočno a k.ú. Čánka mezi městem Opočnem 
a Ing. Alešem Píchou, Přepychy. Rada rozhodla uzavřít do-
hodu o ukončení nájmu zemědělských pozemků dle smlou-
vy o pronájmu zemědělských pozemků ze dne 25. 3. 2002 ve 
znění pozdějších dodatků mezi městem Opočnem a Zeměděl-
ským družstvem Přepychy.

 − Schvaluje uzavření smlouvy na dodávku vyprošťovacího zaří-
zení pro JSDH Opočno se společností ProIZS CZ, s. r. o., Ústí 
nad Orlicí.

 − Schvaluje uzavření dohody o úpravě vzájemných poměrů ve 
věci hromosvodů, zařízení pro kašnu a vodoměrné šachty 
s vodovodní přípojkou pro objekt čp. 2 s Národním památko-
vým ústavem.

 − Souhlasí s opravou sjezdu ze zahrádkářské kolonie v Nádraž-
ní ulici. Opravu zrealizují Technické SMO. Musí být zajištěn 
odvod srážkových vod ze sjezdu mimo hlavní komunikaci 
a prověřena existence podzemních sítí.

Výběr z usnesení Rady města č. 81/2021

Rada města:
 − Rozhodla o uhrazení podílu na nákladech spojených s provo-

zem záložního agregátu a trafostanice v areálu bývalé nemoc-
nice v Opočně za období od 1/2021 do 12/2021. Rada města 
Opočna souhlasí s podílením se města na nákladech spoje-
ných s provozem záložního agregátu a trafostanice v areálu 
bývalé nemocnice v Opočně od 1. 1. 2022. V tomto smyslu 
bude předložena k projednání a schválení smlouva mezi měs-
tem Opočnem a léčebnou dlouhodobě nemocných.

 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

společenská  kronika  —

v ý z n a m n é  j u b i l e u m  o s l a v i l y

Zdenka Vávrová 13. 12. 1936
Milada Čížková 15. 12. 1936
 Srdečně gratulujeme!

z e m ř e l  l a d i s l a v  F a l t a .  j e d e n 
z  n e j ú s p ě š n ě j š í c h  č e s k ý c h 

s p o r t o v n í c h  s t ř e l c ů

Na sklonku loňského roku zemřel ve věku nedožitých 86 let vyni-
kající český sportovní střelec Ladislav Falta. Narodil se v Opoč-
ně 30. ledna 1936. Nejvíce se mu dařilo v rychlopalbě na olympij-
ské siluety. V letech 1969 a 1970 se v této disciplíně stal mistrem 
Evropy v soutěži družstev a v roce 1971 získal tento titul v jed-
notlivcích. V roce 1972 získal na hrách XX. olympiády v Mni-
chově stříbro, což byl do té doby největší úspěch Československa 
ve střelbě z pistole. Kromě rychlopalby získal ve velkorážním 
revolveru s družstvem Československa v roce 1965 titul mistra 
Evropy a v roce 1970 titul mistra světa, ve střelbě standardních 
pistolí 3×20 ran byl v roce 1969 mistrem Evropy jak v soutěži 
jednotlivců, tak i družstev. V této disciplíně také v roce 1969 vy-
tvořil světový rekord. 

Ladislav Falta v Opočně v roce 2013. foto: archiv města

 Ladislav Falta má své čestné místo v síni našich významných 
rodáků v Kodymově národním domě.  Až tudy budete procházet, 
můžete mu věnovat tichou vzpomínku. (red)

 n a  h o n u 

Starostku určitě poznáváte. Václava Slezáka vidíte na fotografii 
vpravo. foto: archiv města

Za mrazivého slunečného 28. prosince 2021 se starostka Opoč-
na Šárka Škrabalová a místostarosta Václav Slezák zúčastnili 
honu, který uspořádalo Myslivecké sdružení Opočno–Pře-
pychy. Počty ulovené zvěře neznáme. Víme ale, že oba nejvyšší 
představitelé města vyvázli bez úhony.  (red) 
  

z  opočenských škol  —

 základní škola —

z e  ž i v o ta  z á k l a d n í  š k o ly  o p o č n o

Tonda Obal na cestách
Dne 14. prosince 2021 navštívili naši školu lektoři s programem 
Tonda Obal na cestách. Žáci získali přehled o tom, jak se třídí 
odpad a k čemu se může dál využít. Žáci také ukázali, že o třídě-
ní a recyklování odpadů mnohé vědí, přesto pro ně byly některé 
informace nové a překvapivé. 
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Uvádíme některé úryvky ze slohových prací žáků V. B o besedě:

„Minulý týden jsme měli přednášku o recyklování odpadů. Do-
zvěděla jsem se, že z vytříděného plastu se dělá oblečení. Příště 
už nedám keramiku do kontejneru na sklo. Vím, že polystyrén 
patří do plastu. Nevěděla jsem, že posmrkaný kapesník nepatří 
do papíru. Existuje hodně druhů popelnic na tříděný odpad – žlu-
tá, modrá, zelená, šedá, černá s oranžovým víkem a oranžová.

„Recyklace je jednoduchá, ale někteří lidé to dělají špatně. Hod-
ně lidí si myslí, že polystyrén patří do směsného odpadu, ale pa-
tří do plastu. Myslí si, že karton od vajíček se dá recyklovat, ale 
nejde.“

Dá se karton od vajíček recyklovat? I to se žáci od lektorů dozvěděli.
 foto Mgr. Lenka Radochová

 „Na přednášce o třídění odpadů jsem se dozvěděla, že sklo se 
dá recyklovat donekonečna a papír se dá recyklovat asi osmkrát. 
Sklo se v peci při vysoké teplotě roztaví a potom se nalije do fo-
rem a nechá zchladnout. Recyklováním papíru se ušetří dva mi-
liony stromů za rok.“

„Na přednášce o recyklování jsem se dozvěděl dost nových in-
formací, které jsem dosud nevěděl. Je strašné, kolik je v České re-
publice skládek! Podle toho, co nám pán říkal, je šance to zlepšit. 
Já s mojí rodinou třídíme. Dozvěděl jsem se, co se dává a nedává 
do tříděného odpadu. Je dobře, že lektoři takhle jezdí po školách, 
protože to může pomoci celému světu.“
 Mgr. Jaroslava Pachovská a žáci 5.B
 

 Doučování
Již od podzimu probíhá pravidelné doučování matematiky, an-
glického jazyka, českého jazyka, je určeno pro žáky 6. – 9. tří-
dy. Pro žáky 1. stupně je také nabízeno pravidelné doučování ze 
všech předmětů. Týdně je tak realizováno 30 hodin doučování, 
které poskytují učitelé ZŠ a studenti VŠ. Žáci si tak mohou dopl-
nit a procvičit obtížnější učivo z období distanční výuky nebo se 
připravovat na přijímací zkoušky.
 

 Olympiády
Koncem měsíce ledna proběhla školní kola olympiády v dějepi-
su a olympiády v českém jazyce, nejlepší řešitelé postupují do 
okresního kola. Začátkem února pak zájemce čeká biologická 
olympiáda. Přejeme jim hodně úspěchů při řešení zajímavých 
úkolů.  Mgr. Eva Alexanderová, ředitelka školy 

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

k n i h a  p r o  t e n t o  m ě s í c

Martin Moravec, David Hecl – 
Mluví k vám kapitán
Dámy a pánové, připoutejte se, protože vás 
čeká opravdový zážitek. Je to už víc než tři-
cet let, co David Hecl poprvé usedl do kok-
pitu. Tehdy ho trochu vylekal rámus motoru 
a těžko si pomyslel, že jednou to bude právě 
on, kdo do Prahy přiveze největší dopravní 

letadlo světa. Jako první Čech se stal kapitánem na Airbusu 
A380 ve dvou světových společnostech, v Emirates a v Korean 
Air. Navštívil desítky zemí, posbíral spoustu zážitků a v pouta-
vém knižním rozhovoru se teď pokouší odpovědět na všechno, 
co vás kdy o létání napadlo. A možná i na to, co vás nikdy nena-
padlo. Proč hladké přistání není úplně dobré? Mají piloti rádi 
potlesk? K čemu jsou na palubě pouta a k čemu sekyrka? Kdy 
se cestujícím neříká úplná pravda? Jací pasažéři byli princ Har-
ry či Karel Gott? Jak se převážejí zvířata, orgány, zlato nebo 
lidské ostatky? Kde piloti při dlouhém letu spí a co jedí? Co 
všechno je na palubě trestné a proč se na toaletách nesmí pro-
vozovat sex? Čekají vás témata vážná i nevážná. Odborná i laic-
ká. Dojde na turbulence, nouzová přistání, únosy i zdravotní 
problémy na palubě. Na své si přijdou letečtí znalci i ti, které 
létání jen baví. A vlastně i ti, kteří se ho zatím bojí. Otázky kla-
dl novinář Martin Moravec, jehož předchozí knižní rozhovor 
s neurochirurgem Vladimírem Benešem byl oceněn v anketě  
Kniha roku.

 k n i ž n í  n o v i n k y

Oddělení pro dospělé
– Sandra Brown: Letenka z džungle. Román pro ženy.
– Paula Hawkins: Pomalu hořící oheň. Detektivní thriller.
– Heather Morris: Tři sestry. Válečný román.
– Tomáš Kozák: Prokletí Jantarové komnaty. 
  Dobrodružný román.
– Hana Whitton: Ludmila z Poděbrad. Historický román.
– Jana Benková: Zaměstnání: MÁMA. Román pro ženy.
– Robert Bryndza: Propast smrti. Detektivka.
– Ivanka Devátá: Šťastná za všech okolností. 
  Autobiografické příběhy.
– Petr Macek, Veronika Žilková: Dělte dvěma. 
  Populárně-naučná publikace.
– Jaroslav V. Mareš: Štěchovický poklad – konec legend. 
  Populárně-naučná publikace.

 Oddělení pro děti
– Martin Vopěnka: Sofinka a zachráněné zvířátko. 
  Pro nejmenší.
– Jeff Kinney: Deník malého poseroutky – Velká šance. 
  Ze života dětí.
– Ivana Peroutková: Případy malého detektiva. Ze života dětí.
– Otilie K. Grezlová: Natálka a Knoflíček. O zvířátkách.
– Radek Malý, Ester Horská: 
  Rozára a Černý Petr čili O větrných mlýnech. O zvířátkách.
– Christie Golden: World of Warcraft – Před bouří. Fantasy. 
– Ashley Schumacherová: Všechny stránky Amelie. 
  Encyklopedie.
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– Lee J. Ames: Nakresli 50 psů. Příručka.
– Amar Ibrahim: Kurz přežití pro děti. Příručka.
Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny 
v sekci On-line katalog, v pravém menu Novinky.

v ýs tav y  a  s o u t ě že  v  na š í  k n ih ovn ě

Výstava prací žáků Základní umělecké školy Luboše Sluky 
Opočno na téma ohňostroj.

 Dospělé oddělení – Charles Dickens, Miloš Forman
 Dětské oddělení – Bohumil Říha

 Soutěž na dětském oddělení – Doplňovačky

 z v e m e  v á s  n a  p ř e d n á š k y

Božena Němcová
V úterý 8. února od 17 hodin vás srdečně zveme do malého sálu 
Kodymova národního domu na přednášku Mgr. Jitky Tláskalové 
o známé české spisovatelce Boženě Němcové u příležitosti 160 
let od jejího úmrtí. Vstupné je dobrovolné.

Pavel Chlum a Petr Kvarda: Yucatán
V úterý 1. března od 18 hodin vás zveme na cestovatelskou před-
nášku do malého sálu Kodymova národního domu.

Poloostrov Yucatán nabízí i krásné pláže na pobřeží Mexického zálivu.
 foto: archiv cestovatelů

Cestovatelé Pavel Chlum a Petr Kvarda vás na této cestě vyvedou 
z moderních měst a letovisek do močálů a pralesů přírodních 
rezervací s tisíciletými Mayskými památkami roztroušenými po 
celém poloostrově Yucatán. Po prozkoumání mexického státu 
Quintana Roo se přesuneme do samostatného státu Belize od-
kud se vypravíme na jeho karibské ostrovy. Základnou zvolíme 
ostrov Caye Caulker – ideální místo ke šnorchlování a lodním vý-
letům. Na La Isla Bonitě zažijeme pravý karibský karneval plný 
tance a barev. 
 Budete se s námi prodírat pralesy, prolézat podzemní jeskyně 
a také si s námi zaplavete v horské řece či zaskáčete z vodopá-
du. To vše zažijete společně s námi v pralesích na obou stranách 
hranice Belize a Guatemaly. Cestou zpět na sever nemůžeme vy-
nechat skvostné světoznámé památky Mayů – komplexy Tikal, 
Palenque, Chicen Itza, či Cobá. 
 K vidění toho bude ale mnohem víc. Vstupné je dobrovolné.
 Vaše knihovnice Radka a Lucka

z opočenské farnost i  —

Poděkování za Tříkrálovou sbírku 
Milí spoluobčané, zdravím vás také v měsíci únoru. Chci vel-
mi poděkovat všem, kteří jste se zapojili do Tříkrálové sbírky. 
Po loňské „odmlce“, kdy se z důvodu pandemických opatře-
ní nemohlo koledovat, to 8. ledna na faře opět žilo. Rozzáře-
né oči koledníků, oblékání do královských plášťů, přibarvo-
vání „černých vzadu“, následné „královské dělení“ sladkostí  
a celkově radost, která to vše doprovázela. 
 Děkuji za vaši finanční pomoc České charitě, ale hlavně děkuji 
za zázemí pro naše děti, za občerstvení atd. Myslím, že společen-
ství, které tyto děti v tento den zažily, je důležitý rozměr celé této 
akce.

Varhany v klášterním kostele 
Další poděkování patří všem, kteří jste se zapojili do akce var-
hany v klášterním kostele. Hotovo! Bylo to náročné, ale varha-
ny hrají, a hrají dobře. V sobotu 8. ledna zazněly poprvé. Mám 
radost, že se vše povedlo, a hlavně, že se to povedlo v termínu. 
Veliké díky patří Královéhradeckému kraji a Městu Opočno za 
většinové příspěvky na toto krásné dílo.
 Varhany se nazývají královským nástrojem. Jeho krásné tóny 
chytnou za srdce vždycky, když se na ně dobře zahraje. Proto dě-
kuji našim varhaníkům za jejich nasazení a čas, který hraní na 
ně věnují. 
 Zodpovědným za varhany bude Mgr. Lukáš Koblása, který o 
ně bude pečovat a bude také určovat, kdo na ně bude hrát.  
Včas oznámíme, kdy se bude konat zahajovací koncert, požeh-
nání varhan, a pak i program dalších koncertů. Během Noci kos-
telů bude možné varhany vidět zblízka, návštěvníci budou moci 
nahlédnout i do jejich útrob. Také proběhne přednáška o stavbě 
a o tom, jak varhany fungují. 
 Tento krátký měsíc využijme k načerpání sil. Našim školákům 
a studentům přeji radost z jejich studijních výsledků a také ma-
lou rekapitulaci, aby v novém pololetí či semestru mohli zdárně 
dál studovat.   P. Mgr. Filip Foltán, administrátor 
 Římskokatolická farnost – děkanství Opočno 

his tor ické  okénko —

p r o c h á z k y  p o  o p o č n ě

V loňském roce se na mě obrátila paní Milena Rohlenová 
s prosbou, abych připravila pro spolek Senioři z Opočen-
ska procházky po staré části Opočna. Na hodnocení domů 
z pohledu stavebně-historického mi chybí potřebné znalos-
ti, a tak jsem se zaměřila na jejich život. Na to, jaké živnosti 
v jednotlivých domech fungovaly a jací lidé se zapsali do jejich 
paměti. 

Během dvou setkání jsme prošli částí Zámecké ulice. Jen částí, 
protože chodíme pomalu. A pomalu chodíme ne proto, že by-
chom to rychleji nedokázali, ale protože u každého domu vzpo-
mínáme. Pokud máte zájem, vydejte se teď na procházku s námi 
– prostřednictvím Opočenských novin. 
 Poprvé jsme se sešli před Poštounou u Maxmiliána. Pan Jiří 
Králíček (spolek Abakus) zde nabízí buditelské informační cen-
trum turistům i domácím. Poštouna byla otevřena 29. května 
2021, tedy v den, kdy slaví všichni Maxmiliánové svůj svátek. 
Jaké však byly počátky tohoto místa?
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Trafika pana Duky
 Stála zde trafika, nazývaná též tabák či postaru kiosk. Wikipe-
die říká, že trafika (z italského traficco = obchod) je malá prodej-
na tabáku, cigaret, doutníků atd. Už císař Josef II. rozhodl, aby se 
prodejny tabáku, který byl v Rakousku státním monopolem, před-
nostně přidělovaly válečným invalidům za prokázané služby v boji. 

Pan Duka se na nás dívá z okénka své trafiky na fotografii z roku 
1931. foto: archiv města Opočna

 Bylo tomu tak i v Opočně. V kronice města čteme, že v roce 
1924 postavil válečný poškozenec Duka kiosk v rohu zahrady 
Colloredo-Mansfeldské (dnešní park). Pan Duka tu působil dost 
dlouho a pamětníci na něho rádi vzpomínají. Jedním z nich je 
pan Miloň Čepelka a vzpomínka, kterou vám přináším, je pře-
vzata z knihy Opočno v proměnách: 
 „Na pana Duku si pamatuju, protože vždycky koukal z toho 
okna a já jsem si od něj kupoval těsně po válce Foglarův časo-
pis Vpřed a posléze Junáci vpřed. Pan Duka byl kouzelný tím, že 
měl dvě berle, na kterých stál, a mě jako kluka fascinovala jeho 
chybějící noha a nohavice sešpendlená zhruba na úrovni kolena. 
A i když někdy hudral, když jsme si jen prohlíželi a nekupovali, 
bylo to vždycky v dobrém. Byl na nás kluky moc hodný. “
 Po panu Dukovi možná někteří pamatují trafikantku paní 
Novotnou a později paní Čudovou. Kdy přesně trafika přestala 
fungovat, to se mi nepodařilo zjistit. Později bylo okénko, které 
je vidět na starých fotografiích, zazděno. Na počátku 90 let mi-
nulého století tu asi tři roky fungovala prodejna knih, pak opět 
trafika. Postupně přibyly upomínkové předměty, drogerie a kvě-
tiny. Někdy po roce 2015 byla i tato prodejna zrušena. 
 Dnes zde najdeme již zmíněnou Poštounu u Maxmiliána. Pře-
ju jí i nám, aby ještě mnoho let pěstovala v nás všech povědomí 
o našem městě a jeho bohaté historii.  Dana Marková

rozhovor  —

r o z h o v o r  n e j e n  o  š p e j l í c h

Luboš Váradi je mladý muž, který se narodil v Opočně, chodil na 
ZŠ v Opočně, žije v Čánce a již od útlého věku má rád práci se dře-
vem. Přes různé činnosti se dostal až k lepení modelů z dřevěných 
špejlí. Mezi svátky proběhla na Facebooku vlna sdílení a chvály 
na jeho model opočenského zámku. Pro ty z vás, kteří jste ho ne-
viděli, přinášíme možnost zhlédnout ho v originále v prostorách 
Informačního centra Opočno. Bude zde vystaven po celý měsíc 
únor v otvírací dobu informačního centra, tj. pondělí až pátek od 
8 do 17 hodin. A protože tato činnost nepatří k běžným, přiná-
šíme vám přiblížení tohoto krásného koníčku prostřednictvím 
rozhovoru přímo s autorem modelu Lubošem Váradim.

Luboši, jak ses vlastně dostal k tomuto koníčku a máš v tomto 
oboru nějaký vzor? 
Hledal jsem, čemu bych se po dlouhé zimní večery věnoval. Zauja-
ly mě modely ze špejlí od pana Ladislava Nováka z Myšence u Pro-
tivína, který vytvořil největší sbírku hradů a zámků ze špejlí u nás. 

Co bylo tvým prvním modelem?
Začal jsem malinkými domečky před deseti lety a vytvořil jsem 
malý skanzen. Pak jsem pokračoval modely dopravních pro-
středků a zemědělských strojů.
 
Jak vlastně probíhají přípravné práce před tím, než dojde 
k realizaci – vlastnímu lepení?
Vytisknu si obrázky, zvolím si vhodné měřítko a poté si větší čás-
ti modelu předkreslím na papír.

Jaké náčiní je potřeba ke zhotovení modelů?
Potřebujete papír, tužku, pravítka, prkénko, nože, lepidlo a mno-
ho dalšího. Záleží na složitosti konstrukce modelu.

Na model opočenského zámku bylo zapotřebí 2.600 špejlí. 
 foto: archiv autora
 
Kolik modelů jsi už vyrobil a je nějaký, na který jsi obzvláště pyšný?
Mám asi 30 modelů, začínal jsem menšími a postupně jsem se 
pouštěl do větších a složitějších staveb. Velice si cením mých po-
sledních staveb. Je to Eiffelova věž, Tower Bridge a náš opočenský 
zámek. To byla moje největší výzva, do které jsem se zatím pustil.
 
Jak dlouho ti trvala stavba modelu opočenského zámku?
Začal jsem v lednu minulého roku a dokončil jsem zámek v prosin-
ci. V letním období jsem si dal pauzu a vrátil jsem se k tomu v září. 
 
Jak je model velký a kolik jsi použil špejlí?
Zámek jsem dělal v měřítku 1:80. Jeho délka je 100 cm a šířka asi 
75 cm. Při stavbě mě překvapilo, že půdorys zámku není pravo-
úhlý. To byl další oříšek, který jsem musel vyřešit. Celkem jsem 
použil asi 2 600 špejlí.
 
Na čem momentálně pracuješ?
Nějaký nápad už v hlavě mám, ale zatím ho nebudu prozrazovat. 
 
Přejeme ti hodně chuti do další práce, ať se ti daří a budeme se 
těšit na další ukázky tvé tvorby. Radka Mecnerová
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kultura  —

 r y b o v u  m š i  o c e n i l i  d i v á c i 
p o t l e s k e m  v e s t o j e

V pondělí 27. 12. proběhl v kostele Nejsvětější Trojice v Opočně 
koncert Rychnovského chrámového sboru s jeho sólisty. Na pro-
gramu byla, pro vánoční čas tradiční, Česká mše vánoční od Ja-
kuba Jana Ryby. Diváci ocenili výkony umělců aplausem vestoje 
a krásným zakončením bylo pak společné zpívání písně Narodil 
se Kristus Pán. 

 foto:  Radka Mecnerová

 Věříme, že i v letošním roce budeme moci koncert uspořádat. 
Rozhodně ho plánujeme. Radka Mecnerová, 
 vedoucí organizační složky Kultura Opočna

k a l e n d á ř  a k c í  —

ú n o r  2 0 2 2

únor Výstava modelu opočenského zámku
Informační centrum Opočno
Na výstavě uvidíte model opočenského zámku 
v měřítku 1:80 vytvořený z dřevěných špejlí.

úterý
 8. 2. 

17:00

Božena Němcová
Kodymův národní dům – malý sál
Městská knihovna Opočno vás zve na 
přednášku Mgr. Jitky Tláskalové o známé 
české spisovatelce u příležitosti 160 let 
od jejího úmrtí. Vstupné dobrovolné.

pondělí
 28. 2. 

18:00

20. zasedání Zastupitelstva města Opočna  
Kodymův národní dům 
Město Opočno vás zve na 20. zasedání 
Zastupitelstva města Opočna. Hlavním bodem 
programu bude projednání návrhu rozpočtu 
města na rok 2022. Jednání bude možné 
sledovat také on-line. 

úterý
1. 3. 

18:00

Pavel Chlum a Petr Kvarda: Yucatán
Kodymův národní dům – malý sál
Městská knihovna Opočno vás zve na 
cestovatelskou přednášku. Vstupné 
dobrovolné.

Aktualizovaný kalendář akcí naleznete na www.opocno.cz.

z  o p o č e n s k ý c h  s p o l k ů  —

z  poštouní  s chr ánk y  u  m a X miliána

V letošním roce jsme opět pro naše přátele vytiskli mimořádně 
regionální občasník NUDLE, který vydával se studenty střed-
ních škol mezi lety 2005–2008 Spolek ABAKUS. Občasník vyšel 
v omezeném nákladu. Ohlas na něho nás velmi potěšil, i proto 
jsme přivítali možnost otisknout zlomek z obsahu týkajícího se 
Opočenska v Opočenských novinách.
 

 ZUŠka jako fenomén
Vážená redakce NUDLE, děkuji vám za článek o mém otci auto-
rů Jaroslava Stříteckého a paní Věry Novotné Eliškové, otištěný 
počátkem roku 2022. K poděkování připojuji malou vzpomínku. 
 Váš Karel Růžička ml., rodák z Opočna

Karel Růžička st. a Anna Serbousková. foro: archiv autora

 V „lidovce“, jak se dříve Lidové škole umění říkalo, jsem de 
facto vyrůstal, protože tam učil můj otec, který se místo sólové 
dráhy houslisty rozhodl věnovat pedagogické činnosti. Spousta 
lidí nad tím kroutila hlavou, protože ve svých sedmnácti letech 
patřil spolu s Václavem Snítilem mezi naše největší houslové 
talenty. Doma mám schovanou korespondenci s dirigentem Ra- 
faelem Kubelíkem, který otce k sólové dráze přemlouval a slibo-
val veškerou profesionální podporu. Oba jmenované, tátu i pana 
Snítila, přivedla k houslím a dala jim základy moje teta Anna 
Serbousková – hrála v prvních houslích ve filharmonii v Hradci 
Králové. Jako žena v té době a na této pozici byla naprosto ne-
vídaným zjevem. Sama byla žačkou jednoho z našich největších 
houslových pedagogů prof. Mařáka. – Nejdříve jsem tedy chodil 
k tetě Anince, stejně jako můj otec, u kterého jsem pak pokračo-
val dál v lidové škole umění. 
 Pozn. redakce NUDLE: Přední český houslista Václav Snítil, ro-
dák z Hradce Králové (1. března 1928), vyrůstal v hudebním pro-
středí, od osmi let dostával základy houslové hry od učitelky Anny 
Serbouskové a jako desetiletý účinkoval se Sokolskou filharmonií.  
Mimo kariéry houslového sólisty působil i jako pedagog na AMU. 
K jeho nejvýznamnějším žákům patřili např. Václav Hudeček, Ja-
roslav Svěcený a Pavel Šporcl.
 

 Za patriotem nejen dobrušským
 V předvánočním čase loňského roku nás opustil Dr. Josef Ptá-
ček, opočenský rodák, duší Dobrušťák, Čestný občan Mokrého. 
Byl nejen středoškolským pedagogem, historikem, sběratelem 
knih a starých pohlednic, ale také vydavatelem. Z jeho pera vze-
šly a v jeho vydavatelství Expedice F. L. Věka vyšly knihy o his-
torii Opočna, Dobrušky i Mokrého. Pojednání o dobrušském 
pivovarnictví, o cukrovarnictví v regionu nebo o starých pohled-
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nicích Dobrušky. Spolu s Josefem Juzou je autorem knihy Obča-
né okresu Rychnov nad Kněžnou v zahraničním odboji v letech 
1936–1945. Pro Opočno je významné dílo Tělovýchova a sport 
v Opočně 1868–1978, které vydal s kolektivem: Vojtěch Musil, 
Václav Diviš, Jana Fryčová. Rozhovor, který výstižně popisuje 
jeho vztah k našemu kraji, jsme v NUDLI otiskli v roce 2005. 

 Josef Ptáček Dobrušský mezi Milošem Zilvarem Přepyšským a Ví-
ťou Zilvarem Opočenským. Spanilá jízda 19. 6. 2020 – Opočno–
Přepychy. foto: archiv autora

 Na otázku „Jste označován za patriota Dobrušky. Vnímáte se 
tak?“, odpověděl:
 Já jsem vlastně Opočeňák, narodil jsem se totiž, tak jako 
řada dalších občanů, v opočenské porodnici, ale v šesti dnech 
mě přivezli do Dobrušky. Ale mám rád celý náš kraj. V r. 1984 
jsem v Českém Meziříčí připravil sborník o historii obce. Nyní, 
když se vracím z Hradce Králové, tak jedu přes obec, a pak kolem 
cukrovaru, o které vím víc, než je běžné. Dále projíždím kolem 
opočenského nádraží, kde si vzpomenu, že jsem zpracoval s Ing. 
Černým práci o lokálce Dobruška – Opočno. Nemusím snad ani 
připomínat, že u porodnice v Opočně pomyslím na to, že jsem se 
tu já i mé děti narodili. U opočenského náměstí jsem kdysi kou-
pil polorozpadlou chalupu, která je dnes kulturní památkou. Stal 
jsem se tím vlastně i opočenským „měšťanem“. Když jedu kolem 
hřbitova, vzpomenu, že je zde pohřben můj dědeček. Cesta se mi 
tedy postupně skládá z různých vzpomínek, životních období, 
a já cítím své kořeny. Pokračuji v jízdě kolem Broumaru, kde jsem 
se naučil plavat, a přijíždím do Dobrušky, mého bydliště. Vidím 
na Orlické hory i ke sv. Duchu, kde vlastně většina našich poutí 
skončí. Ale v Dobrušce jsem doma. Dobruška je moje velká láska.
 Dobruška s Opočnem jsou skoro souměstí. V tom jsem ve 
shodě s filozofií spolku ABAKUS. O tom, že k sobě neoddělitel-
ně patří, jsem napsal článek Opočen (Opočno) a Leštná (dřívější 
název Dobrušky) – hradiště (hrad) a trhová ves (město) v 11.–
14. století.  Jiří Králíček, foto archiv ABAKUS
 

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

v á n o c e  v  j i t ř e n c e

Rok utekl jako voda. Mile nás překvapil zájem veřejnosti, zdali 
budeme pro naše klienty opět shánět vánoční dárky. Klienti si 
tudíž napsali přáníčka a my je odeslali na Ježíškovu adresu. Je-
žíškova pošta navozila dárky a při vánočním posezení u rozsví-
ceného stromečku si je klienti rozbalili.
 Ježíškova družina: Sbor Bystré (jejich společenství – pro-
středníkem paní učitelky Pátkové) daroval každému klientovi 
ručně pletené ponožky, kapesníky, drogistické zboží, perníko-
vá srdíčka s přáníčkem, pomáhaly děti ve školce v Bystrém. Vše 
krásně zabalené

Díky všem dárcům měli naši senioři opravdu bohaté Vánoce.
 foto: archiv Jitřenky

 Organizace zdravotně postižených Opočno a jejich přátelé 
– organizuje paní Iva Vulasová. Ti obdarovali každého klienta 
adresně – zabalené, označené iniciálami klienta. Dostali jsme 
krásné knihy pro naše čtenáře, lahvinky s dobrým mokem na 
lepší trávení a náladu atd.                                                                                    
 Zaměstnanci Základní školy v Dobrém – prostřednictvím 
paní ředitelky Raškové darovali drogistické zboží a drobné oz-
doby, děti ze školek v Dobrušce a opočenské družiny vyrobily 
adresná přáníčka. Několik dárců bylo také z řad příbuzných od 
našich klientů a dárky poskytlo i několik anonymních jednotliv-
ců z Opočna.
  Díky všem dárcům proběhly v Jitřence krásné Vánoce.                                                                                           
 Jménem našich klientů všem moc děkujeme a přejeme krásný 
a úspěšný rok 2022.  Za klienty Jitřenky Bc. Jana Čepelková, 
 sociální pracovnice

j e ž í š e k  z a v í t a l  
t a k é  d o  d o m o v i n k y

Rok se s rokem sešel, přicházely Vánoce a s nimi i Ježíšek v po-
době děvčat z knihovny a děvčat ze Svazu tělesně postižených 
v Opočně.

Kvůli nezbytným respirátorům nevidíme úsměvy. Ale jisté je, že  
v Domovince jich bylo před Vánocemi dost. foto: archiv Domovinky

 Ježíšek každému donesl tašku s dárky. Kdyby se někdo zeptal, 
z čeho jsme měli největší radost, řekli bychom: ze všeho. Ať to byl 
stojací kalendář, marmeláda, zámecká čokoláda či zlatý dukát 
a další užitečné věci, prostě všechno nám udělalo velkou radost. 
Těšili jsme se nejen z dárků, ale také ze stisku ruky, pohlazení, 
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z blahopřání od známých osobností a z přání hodně zdraví do 
nového roku, z úsměvu, básniček a prostě navození předvánoční 
nálady. Víme, že za tím vším stojí úsilí, které do toho už poněko-
likáté vkládají děvčata pod vedením Jiřího Zácného.
 Tak tedy za nás, seniory z Domovinky, velký dík! Hodně zdra-
ví, vitality vám všem v roce 2022. Totéž přejeme i paní starostce, 
panu kastelánovi a panu farářovi.  Obyvatelé Domovinky

o d  s o u s e d ů  —

tru tn ovs k á  zd r avotn i c k á  š ko l a 
s e  z v ě t šuj e .  bud e  m ít  da l š í  š ko ln í 

bud ov u  a  n ov é  o b o ry  
v  č e rv e n é m  ko s t e lci

Pro letošní rok chystáme 
v naší zdravotnické škole 
zásadní novinky. Začne-
me učit ve dvou městech 
současně, a navíc plánuje-
me otevřít dva nové studij-
ní obory. 

Dosud jsme zdravotnické obory vyučovali pouze v Procházko-
vě ulici v Trutnově. Od září 2022 budeme ale působit i v Červe-
ném Kostelci. Po tamní průmyslovce získáme moderní prosto-
ry – školní budovu v ulici 17. listopadu a domov mládeže v ulici 
Bratří Čapků. 
 V době, kdy roste zájem o studium na naší škole, je to velmi 
důležitá zpráva. Zdravotnické obory u nás bude moct studovat 
víc lidí než dosud.
 Červený Kostelec je vzdálený pouhých 10 kilometrů od Ná-
choda, kde díky rozsáhlé modernizaci vzniká jedna z nejmo-
dernějších nemocnic v kraji. A právě v ní budou studenti „kos-
telecké zdrávky“ získávat tolik potřebnou praxi. 

V novém působišti 
chystáme otevřít 
některé ze stávají-
cích „trutnovských“ 
oborů, o které je 
dlouhodobě velký 
zájem. I v Červe-
ném Kostelci tak 
bude možné 
studovat obory 
praktická sestra 

a diplomovaná 
všeobecná sestra. 

Rovněž chceme otevřít dva zcela nové obory: masér ve zdra-
votnictví a nutriční asistent. Královéhradecký kraj coby náš 
zřizovatel už podal na ministerstvo školství potřebnou žádost, 
abychom mohli do 31. ledna vyhlásit přijímací řízení.

Pro bližší informace pište na 
e-mail 
zdravka.kostelec@szstrutnov.cz 
nebo volejte 725 921 369, 
případně se můžete podívat  
na www.szstrutnov.cz.
 Roman Hásek, 
 ředitel VOŠZ, SZŠ a OA Trutnov

b i o l o g i c k á  l é č b a  m i g r é n  
v  n á c h o d s k é  n e m o c n i c i  

m á  v í c e  n e ž  9 0 %  ú s p ě š n o s t

Neurologické oddělení náchodské nemocnice, které je certi-
fikovaným centrem pro léčbu bolestí hlavy, má za sebou dva 
roky zkušeností s biologickou léčbou migrén. S výsledky 
jsou lékaři spokojeni: více než 90 procent léčených pacien-
tek popisuje razantní snížení četnosti bolestivých záchvatů, 
i intenzity bolesti. U některých vymizela migréna úplně. 

Principem biologické léčby migrén je aplikace monoklonál-
ních protilátek působících přímo na receptory, které migrénu 
spouští. Tato léčba vychází z nejnovějších poznatků o tom, jak 
migréna vzniká. „Hlavním viníkem migrény je neuropeptid, 
konkrétně CGRP (calcitonin gene related peptid). Při biolo-
gické léčbě aplikujeme protilátky, které jsou schopny ho deak-
tivovat,“ vysvětluje neuroložka náchodské nemocnice, MUDr. 
Markéta Tučková, která se na léčbu migrén specializuje. Mo-
noklonální protilátky jsou pacientům aplikovány injekcí pod 
kůži, preventivně jednou za měsíc. 
 „V současnosti máme možnost výběru ze dvou léčivých pre-
parátů. Ze 17 léčených pacientek jsme museli léčbu ukončit 
pouze u jediné, která nereagovala ani na jeden z těchto léků. 
U ostatních je léčba úspěšná,“ dodává lékařka. Dalším benefi-
tem léčby, kromě snížení počtu bolestivých záchvatů, je podle 
ní také snížení množství užívaných léků na bolest. Řada jejích 
pacientek totiž před zahájením biologické léčby užívala nad-
měrné množství analgetik a antimigrenik. 
 Léčbu monoklonálními protilátkami je možné zahájit  
u pacientů, kteří projdou přísnými kritérii zdravotních pojišťo-
ven. Podmínkou jsou časté záchvaty migrény, na které běžná 
léčba nestačí. Pokud pak u nich není léčba monoklonálními 
protilátkami dostatečně účinná, musí se ukončit. Za účinnou 
léčbu se považuje taková, která sníží frekvenci záchvatů mig-
rény více než o 50% za měsíc. Důvodem přísných podmínek je 
finanční náročnost léčby. I proto nemají v ČR všechny zdravot-
ní pojišťovny smlouvu se všemi centry pro bolesti hlavy. Léčit 
se mohou začít pacienti od 18 let, horní věková hranice není 
stanovena. Před zahájením léčby je však nutné vyloučit možné 
sekundární příčiny bolestí hlavy – např. nádorové onemocnění 
nebo cévní mozkovou příhodu. Biologická léčba není vhodná 
pro pacienty s vážnými kardiovaskulárními onemocněními.
 Oblastní nemocnice Náchod

s p o r t  —

— s o k o l  o p o č n o — 
n o h e j b a l o v á  s e z ó n a  2 0 2 1

Oddíl dospělých – po roční odmlce se 29. prosince v tělocvičně 
ZŠ Opočno uskutečnil jubilejní 20. ročník Vánočního nohejba-
lového turnaje dvojic. Za účasti 14 současných i bývalých členů 
se celý turnaj nesl v přátelské atmosféře s vůní vánočního cukro-
ví. Po velmi vyrovnaném průběhu získala vítězství v turnaji dvo-
jice Jan Michl a Michal Izák, jejichž jména se budou po mnoho 
příštích let skvět na putovním poháru. 
 Nohejbalisté tak aktivně zakončili složitý rok 2021. V jeho 
průběhu uspořádali v Opočně tři další turnaje, díky nimž spo-
jovali milovníky tohoto sportu. V květnu se konal 16. ročník 
tradičního turnaje trojic veteránů kategorie 45+ s celorepubliko-
vou účastí. Na začátku června následoval otevřený turnaj trojic 

Budova školy v Červeném Kostelci.  
foto: archiv školy
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Opočno Open. Oba turnaje proběhly za účasti domácích týmů. 
Letní turnajová sezona vyvrcholila v srpnu tzv. Letním vánoč-
ním turnajem dvojic, který sloužil jako náhrada za neuskutečně-
ný Vánoční turnaj z minulého roku. V tomto turnaji zvítězili Lu-
bomír Michl a Tomáš Rada. Zároveň se naši nohejbalisté hojně 
účastnili turnajů v okolí i po celé České republice, kde reprezen-
tovali Tělocvičnou jednotu Sokol Opočno. 

 Chtěl bych tímto srdečně pozvat čtenáře Opočenských novin 
na některý z turnajů plánovaných na rok 2022 v areálu koupaliště 
Broumar, aby přišli podpořit atraktivní český fenomén, nohejbal. 
 Tomáš Rada, člen oddílu

Oddíl mládeže – první letošní mládežnický nohejbalový turnaj 
dvojic v rámci krajské soutěže hostilo Opočno. V příjemném pro-
středí areálu koupaliště Broumar soutěžilo šest týmů. Domácí 
tým Sokol Opočno A (Martin Holeček a Marek Krunčík) zvítězil 
ve všech zápasech a zaslouženě získal zlaté medaile.  Druhé mís-
to vybojoval tým Peklo A a v souboji o třetí místo zvítězila dvoji-
ce Peklo C, když porazila druhý domácí tým Opočno B (Matouš 
Páv a David Drašnar). Po třech letech tréninků začíná nohejba-
lový oddíl získávat prestiž v rámci celého kraje. 

 foto: 2x Honza Ježdík

 Výborné výkony kluci potvrdili v turnaji jednotlivců, který po-
řádalo Peklo. V kategorii starších žáků obsadili 2., 4. a 5. místo. 

Před závěrečným turnajem v Holicích dokonce bodově před-
stihli domácí tým, uhájit druhou pozici se jim však nepodařilo 
a v rámci kraje obsadili 3. místo.
 Tři naši hráči se zúčastnili Mistrovství České republiky v sin-
glech starších žáků v Českém Brodě. Přestože nepostoupili ze 
skupin, získali cenné zkušenosti pro období, kdy budou v této 
kategorii nejstarší.
 Na závěr roku jsme uspořádali 1. ročník Vánočního turnaje 
(kombinace trojic, dvojic a jednotlivců). Celkovým vítězem se 
stal Martin Holeček, 2. Matouš Páv a 3. Petr Němeček.
 Do nohejbalového oddílu rádi přijmeme další zájemce – 
chlapce i dívky ve věku 8–12 let.  Ladislav Ježdík, 
 vedoucí oddílu mládeže

veřejné bruslení na zimním stadionu

Bruslíme každý pátek a sobotu od 13:30 do 15:00 a neděli od 
14:00 do 16:00. Termíny školy bruslení naleznete na webových 
stránkách hokej.opocno.cz. HC Baroni Opočno

z p r á v y  z  r e d a k c e  —

n o v o r o č n í  k ř í ž o v k a  z n á  v í t ě z e

Tajenka z letošního prvního čísla Opočenských novin souvisela 
s počátkem nového roku. Citát, který pronesl anglický spisova-
tel Charles Lamb, zněl: „Nový rok je dnem, kdy mají všichni lidé 
narozeniny“. Z více než pěti desítek úspěšných luštitelů jsme vy-
losovali následující trojici šťastných výherkyň: Eva Židíková, He-
lena Valášková a Anna Moravcová. Výherkyně si mohou své ceny 
vyzvednout v Informačním centru Opočno. Gratulujeme! (red)

b ř e z n o v é  „ o p o č e n k y “  v y j d o u 
o  n ě c o  p o z d ě j i

Zastupitelstvo města Opočna bude na zasedání 28. února pro-
jednávat rozpočet města na rok 2022. Abychom vám výsledek 
mohli přinést v březnovém čísle, museli jsme posunout vydání 
novin na 4. března. Děkujeme za pochopení. (red)

Uzávěrka příštího čísla 17. 2. 2022 v 15 hodin — Vyjde 4. 3. 2022
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inzerce

Lahůdky na Kupkově náměstí 
od února nově zahájí 
spolupráci s Pekařstvím 
a cukrářstvím Sázava. 
Přijďte ochutnat jejich výrobky. 
Budeme se na vás těšit.  
 Kolektiv Lahůdek
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benefity a slevy u partnerských společností
(plavání a bruslení zdarma)

Nejlepší zdravotní 
pojišťovna roku 2021

vše o Vašem zdraví on-line v aplikaci 
Karta mého srdce

přes 5 000 Kč pro zdraví maminky a novorozence

široké preventivní programy pro děti, 
dospělé i seniory

nejen pro zaměstnance ŠKODA AUTO a. s.

Máte dotaz? Volejte 800 209 000

Přidejte se k nám!
Registrace jednoduše v pár krocích on-line na
www.pojistovnamehosrdce.cz

podpora nutričního poradenství až 1 000 Kč

podpora péče o duševní zdraví až 2 000 Kč

Přidejte se
k Zaměstnanecké
pojišťovně
Škoda!

Jsme zdravotní
pojišťovna, která
se postará o zdraví
celé vaší rodiny.

inzerce

mestoopocno

Digitalizace a převod 
8 mm filmů, VHS kazet, 
DV a Hi8 kazet, DVD 
souborů, kino filmů, dia 
filmů a dia rámečků.
Kvalitně. Tel. 606 629 767
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NÁSTROJE CZ, s.r.o.
Značková prodejna českých výrobců nářadí a nástrojů Dobruška
otevírací doba: Po-Pá: 7:00-12:00 / 13:00-17:00 hod. So: 8:00-11:00 hod.
Odpovědný vedoucí: Marek Frelich
Fr. Kupky 324, 518 01 Dobruška
Mobil: +420 606 086 884, www.nastrojecz.cz, dobruska@nastrojecz.cz

VÝROBA A PRODEJ VRTÁKŮ

R

Otevřeno i v sobotu! 
Po-Pá otevřeno od 7:00Najdete nás i na Facebooku: 

Nástroje CZ  Prodejna Dobruška

Prodejna je v Dobrušce za kostelem v zatáčce...

Akce platí od 1.2.2022 do 28.2.2022. Fotografie jsou ilustrační. Případné technické změny, tiskové chyby a odlišnosti ve vyobrazení jsou vyhrazeny bez upozornění. Akce platí do vyprodání zásob.

NAVŠTIVTE NÁŠ ESHOP: obchod.nastrojecz.cz

Jen u nás v únoru za tyto ceny!!! TopMaster značka profesionálů!!!

Čelovka LED  
3W 160 lumenů, 
dosah 120m TMP

Sada vzduchového nářadí 
5ks RD-AT01

734,71 Kč bez DPH
889,00 Kč s DPH

Sada vzduchových rychlospojek 
1/4“ 5ks QC01 RD

81,82 Kč bez DPH
99,00 Kč s DPH

Pistole stříkací 
gavity pr.1.4mm 
600ml 1/4“ RD-SG05

614,88 Kč bez DPH
744,00 Kč s DPH

Vzduchová 
spirálová hadice 
ø10x14mm 15m 
rychlospojky 1/4“ M&F RD

652,07 Kč bez DPH
789,00 Kč s DPH

Stojan na vrtačku 
základna 140x140mm, 
zdvih 300mm,  
pr. krku 43mm RD

486,78 Kč bez DPH
589,00 Kč s DPH

Stojan  
na úhlovou brusku 
115mm RD

486,78 Kč bez DPH
589,00 Kč s DPH

Sada bitů 
& magnetického rychloupínacího držáku 
1/4“ 42 ks RAIDER

189,26 Kč bez DPH
229,00 Kč s DPH

Kleště kombinované 
160mm CR-V TMP

Kleště štípací  
boční 160mm CR-V TMP

86,78 Kč bez DPH
105,00 Kč s DPH

77,69 Kč bez DPH
94,00 Kč s DPH

Samosvorné kleště 
se zahnutými čelistmi 
250mm CR-V TMP

189,26 Kč bez DPH
229,00 Kč s DPH

Kleště SIKO 
stavitelné ergo 
250mm CR-V TMP

161,98 Kč bez DPH
196,00 Kč s DPH

Kleště tesařské 
200mm GD

79,34 Kč bez DPH
96,00 Kč s DPH

Kleště SIKO 
evropský typ 200mm TMP

205,79 Kč bez DPH
249,00 Kč s DPH

Sada flexibilních kleští 
na dráty/kabely 3ks 
plastové, 6,2-57,0mm TMP

192,56 Kč bez DPH
233,00 Kč s DPH

Sada páčidel 
4ks 20/30/45/60cm TMP

238,84 Kč bez DPH
289,00 Kč s DPH

Sada klíčů ráčnových 
6-dílná (8x9-10x11-12 
x13-14x15-16x18-17x19mm) 
na plastovém držáku TMP

825,62 Kč bez DPH
999,00 Kč s DPH

Svítilna LED 
3W TMP

164,46 Kč bez DPH
199,00 Kč s DPH

247,11 Kč bez DPH
299,00 Kč s DPH

inzerce
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